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رویداد

 نظر جنجالی زاکانی 
و واکنش تند کاربران

عليرضا زاکانی، فعال سياســی اصولگرا، از 
تاریــخ  6 دی ماه 1395 به شــبکه اجتماعی 
تویيتر پيوست. او تاکنون 606 پست منتشر 
کــرده و 104 هزار دنبال کننــده دارد. زاکانی 
روز گذشته 26 دی ماه در صفحه خود پستی 
منتشــر کرد که واکنش های زیادی به دنبال 
داشــت. او در صفحه خود نوشت: »برخی ها 
افسادگران بحران زیستند. دیروز آقای تاجزاده 
انتخابات آزاد را سربلندی در برابر برخی سران 
خائن کشورهای عربی دانست. گفتم سرت را 
در برابر عرب های سوسمارخوری که با اره آدم 
قطعه قطعه می کنند بالا بگير، تشکيک کرد. 
گفتم اعراب ایــران و منطقه عزت آفرینند، اما 
بن ســلمان بدوی  است.« فایل صوتی نشست 
دیروز زاکانــی با مصطفی تاجزاده را ســایت 
جماران روی صفحه خود قرار داده و بخشی از 
واکنش ها را هم آورده است. بيشتر کاربران به 

استفاده از الفاظ نژادپرستانه انتقاد داشته اند. 

 

باتوجه به کاهش قابل 
روزهای  در  دما  توجه 
آتی، بارش های پیش رو 
و احتمــال یخ زدگی 
جاده هــا، ســازمان 
راهداری و حمل ونقل 
 جــاده ای این تصویر 
اینفوگرافیک را فراهم 
کرده تا شــهروندان 
از انجــام هرگونــه 
ســفر غیرضروری در 
روزهای منتهی به آخر 

هفته  پرهیز کنند. 

از مسافرت غیر خضوری در این هفته پرهیز کنید

گزارش تصویری
در اینستاگرام مطرح شد

   درخواست سردار کمالی برای افزایش حقوق سربازان    
رئيس اداره سرمایه انسانی سرباز ستاد کل نيروهای مسلح از نمایندگان مجلس خواست 

که در بررسی قانون بودجه سال آینده  افزایش حقوق سربازان را مورد توجه قرار دهند .
   سردار موسی کمالی در  صفحه اینســتاگرام خود نوشت: »همگان اذعان دارند که 
حقوق و مزایای سربازان غيور کشــورمان بسيار  ناچيز است، بنابراین اکنون که زمان 
ارایه قانون بودجه سالانه به مجلس و بررســی آن است، بهترین فرصت برای دولت و 

نمایندگان  مجلس است که برای اصاح حقوق این سربازان فکری کنند .«
وی با اشاره به بررسی قانون بودجه ســال آینده در کميسيون تلفيق مجلس شورای 
اسامی اظهار داشــت: »اميدوارم که نمایندگان برای  افزایش حقوق و مزایای سربازان 
فکری کرده و آن را مورد توجه قرار دهند، چرا که پس از تصویب و اباغ قانون بودجه عما 

هيچ  کاری در این خصوص امکان پذیر نخواهد بود.«
ميزان حقوق سربازان بر حسب مدرک تحصيلی

با توجه به قوانين و مقررات تعيين شده در نظام وظيفه درجه نظامی سربازان براساس 
مدرک تحصيلی متفاوت است و سربازان  بر اساس درجه نظامی حقوق دریافت می کنند.     

قانون خدمت وظیفه همه چیز را به بودجه واگذار می کند
حقوق سربازان براســاس قانون باید 60 تا 90 درصد هم رده خود در کادر سازمانی 
باشد. درحالی که حقوق سربازان از ســرباز صفر  تا افسران بين ۷0 تا 180 هزار تومان 

است. 
حداقل حقوق همين سربازان در صورت استخدام باید بيشتر از دو ميليون تومان باشد  و 
البته آنها را نمی توان در رده های دیگر و غيرسازمانی مانند فعاليت های اقتصادی و عمرانی 

به کار گرفت . 
در سال 86 مجلس شورای اسامی در طرحی تصميم گرفت قوانين مربوط به خدمت 
نظام وظيفه را دستخوش تغييراتی کند.  تغييراتی که هيچ وقت اعمال نشد و برای اعمال 

نشدن آن نيز قانون وجود داشت !
بر اساس ماده 49 قانون خدمت وظيفه عمومی، »حقوق ماهانه کارکنان وظيفه براساس 
عوامل درجه و تحصيات و مدارک  اکتسابی برابر اباغ ستادکل بر مبنای حداقل حقوق 
کارکنان پایور نيروهای مسلح موضوع لایحه قانونی مربوط به حداکثر، حداقل  حقوق، 
 مستخدمين شاغل و بازنشسته و آماده خدمت مصوب 3 خرداد 58 شورای انقاب تعيين 

می شود.« 
حال این که براســاس ماده   50 قانون خدمت وظيفه عمومی »افســران و درجه داران 
وظيفه در صورت اعزام به ماموریت یا انتقال یا خدمــت در مناطق محروم  و بد آب و هوا 
مشمول مقررات فوق العاده و مزایای مربوط به افسران و درجه داران کادر ثابت نسبت به 
حقوق آنان خواهند بود.  ســایر کارکنان وظيفه در موارد مذکور از دو سوم فوق العاده ها و 
مزایای درجه گروهبان دومی کادر ثابت نسبت به حقوق آنان برخوردار خواهند  بود. سایر 
کارکنان وظيفه در موارد مذکور از دو سوم فوق العاده ها و مزایای درجه گروهبان دومی 

کادر ثابت برخوردار خواهند  شد .«
   با محاسبه ای ساده یک سرباز باید ماهانه 900 هزار تومان دریافت کند! اما چرا ماده 49 و 
50 قانون خدمت وظيفه عمومی اجرا  نمی شود؟ هرچند در ماده های 49 و 50 تاش شده 
است تا سربازان به حق و حقوق خود برسند، اما ماده 52 قانون خدمت وظيفه به  وضوح 
همه چيز را به عهده دولت و سرانجام بودجه واگذار می کند. اتفاقی که در چند سال اخير 
به تحقق نرسيده و براساس گفته  های سردار موسی کمالی، جانشين اداره منابع انسانی 
ستاد کل نيروهای مسلح در فروردین ماه سال گذشته، برنامه خاصی برای  افزایش حقوق 

سربازان وجود نداشته است. 

چندوقت پيش خبر رســيد که یکی از معروف ترین 
توليد کننده های پفک و اســنک در توليد محصولات 
خودش به جای استفاده از ذرت معمولی از فرآورده های 
ذرت دامــی اســتفاده می کند، محصولــی تراریخته 
که نه تنها ممکن است برای انســان مضر باشد بلکه با 
استانداردهایی که شرکت های توليد کننده پفک تعهد 
به رعایت آن داده و در ازای این تعهد نشــان استاندارد 
و اجازه توليد دریافت کرده اند، مغایرت دارد اما از آن جا 
که تهيه ذرت دامی با توجه به نوسانات قيمت ارز بسيار 
به صرفه تر از ذرت معمولی است و درنهایت همان مزه و 
ظاهر را ارایه می کند، بعضی شــرکت ها ازجمله همين 
توليد کننده معروف پفک ســراغ آن رفته اند، اقدامی 
که واکنش تند ســازمان غذا و دارو، وزارت بهداشت، 
سازمان استاندارد و... را در پی داشت و درنهایت منجر 
به توقف خط توليد ایــن محصول و پلمپ انبارهای آن 
شد اما دیروز خبرگزاری ایسنا به نقل از استاندار البرز 
خبر از تاش برای احيای این خط توليد داد. طبق اعام 
این خبرگزاری، عزیزالله شهبازی، اســتاندار البرز در 
جلسه با مسئولان ستاد تسهيل و رفع موانع توليد اعام 
کرده است که در قالب ستاد تسهيل و رفع موانع توليد 
به مشــکات یک واحد بزرگ توليدی مستقر در البرز 
رسيدگی و تدابير لازم برای بازگشت 1250نفر پرسنل 
این واحد اتخاذ شــد. او گفته: »با توجه به بيکارشدن 
1250 کارگر در این کارخانه، ستاد تسهيل و رفع موانع 
توليد تصميم گرفته با نظارت سازمان های استاندارد و 
غذا و دارو و صنعت، معــدن و تجارت ضمن راه اندازی 
مجدد بخش تعطيل شده این کارخانه، زمينه اشتغال 
کارگران بيکارشــده را فراهم کند. با توجه به موانعی 

که وجود داشــت، با تعطيلی بخشــی از این کارخانه 
1250 کارگر بيکار شده بودند؛ از این رو مشروط به اخذ 
تأیيدیه های سازمان های غذا و دارو و استاندارد، توليد 

این واحد احيا شد.«
با وجــود این که شــهبازی خبر از آغــاز تاش برای 
راه اندازی مجدد خط توليد پفــک در کارخانه متخلف 
می دهــد و از رایزنی با ســازمان غــذا و دارو می گوید، 
کيانوش جهانپور ســخنگوی ســازمان غــذا و دارو در 
گفت وگو با »شــهروند« از این تاش اظهار بی اطاعی 
می کند و می گویــد: »ما درجریان چنيــن موضوعی 
نيستيم. تمام آن چه که وظيفه ســازمان غذا و دارو بود، 
اعم از جمع آوری مستندات، توقيف خط توليد، توقيف 
انبارهای محصول، جلوگيری از توزیع و... انجام داده ایم 
و حالا پرونده را تمام و کمال در اختيار مسئولان قضائی 

یعنی سازمان تعزیرات گذاشته ایم.«
او ادامه می دهد: »طبق رویه ها نتيجه بررسی نهادهای 
قضائی به ما اعام می شــود و تا الان موضوعی مبنی بر 

تعيين تکليف این خط توليد به ما ارایه نشده است.«
جهانپور در مــورد این که آیا فشــار کارخانه بزرگ 
می تواند منجر به بازگشــایی خط توليد قبل از اعام 
نتيجــه قضائی شــود، می گویــد: »در این مــورد ما 
نمی توانيــم اظهارنظر کنيــم اما وزارت بهداشــت و 
سازمان غذا و دارو اگر 10بار هم یک خط توليد توقيف 
شود و دوباره راه بيفتد اما نشانه های تخلف در آن وجود 
داشته باشــد، باز هم آن را توقيف می کند و اگر مطلع 
شــویم که بدون اخذ مجوزهای لازم توليــد و توزیع 
شروع شــده قطعا مجددا برخورد و بــرای این موضوع 

پرونده ای جدید باز می کنيم.«

بيکاری 1۲۵0 کارگر خط توليد بهانه ای برای از سرگيری توليد 

خط تولید پفک های دامی 
دوباره راه افتاد؟

  حضور محمدجواد ظریف 
)ع(.  حسین  امام  حرم  در 

)مشرق(

  تشییع شهدای سانحه هواپیمای بویینگ 7۰7. )جماران نیوز(

  زهرا خزائی میرخان با دریافت ۴5 میلیون تومان وام خوداشتغالی از کمیته امداد 
سربیشه، در روستای میرخان اقدام به پرورش شتر کرده است. او اکنون 11 نفر شتر دارد 

و همراه اعضای خانواده خود به پرورش این حیوان مشغول است. )مهر(

  به تازگی یک مرکز برای تخلیه خشم در شهر پکن، پایتخت چین افتتاح شده که افراد با مراجعه 
به این مرکز می توانند با شکستن وسایل، خشم و استرس و عصبانیت خود را تخلیه کنند. این 
مرکز اشیای زیادی را از فروشگاه های دست  دوم  فروشی می خرد تا مشتریانش آنها را در هم 
بکوبند. ساعت، دستگاه ویدیو، دستگاه ضبط صوت، مانکن، تلفن های قدیمی، بطری های خالی و 
بسیاری لوازم دیگر در این فروشگاه برای شکستن عرضه می شود. در ماه تقریبا ۶۰۰ نفر به این 

مرکز مراجعه می کنند و ماهانه 15 هزار بطری در این جا شکسته می شود! )فرارو(
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حجت الاسام محمدجعفر منتظری، دادستان کل کشور، گفت:   »متاسفانه یکی از آسيب های قابل توجهی 
که در جامعه ما وجود دارد  که تنها انحصار به جامعه ماهم ندارد و در تمامی جوامع هســت، سرقت است. در 
جلسه ای که با وزیر دادگستری آلمان داشتم از او  سوال کردم بزرگترین جرم در کشور آلمان چه جرمی است؟ 
پاسخ داد:  سرقت و سوال کردم چه نوع سرقتی؟ پاسخ داد:   نوع سرقتی  که در آلمان زیاد است، سرقت اتومبيل 
اســت !  « او در بخش دیگری از صحبت های خود گفت: »ما در بررسی هایی که در آمار و  ارقام دستگاه قضائی 
مشاهده کرده ایم، سرقت در ردیف دوم جرایم در جامعه است؛ حدود 2۷ تا 28 درصد جرایم مربوط به  سرقت 

است و نخستين رتبه مربوط به جرایم مرتبط با مواد مخدر است .  «

حجت الاسلام محمدجعفر 
منتظری:   

 ۲۸    درصد جرایم 
در کشور مربوط 

به سرقت است

شروع صفحه آرایی
مدیر مسئولسردبیرمعاون سر دبیردبیر سرویسصفحه  آرا: ؟؟؟45 / 16

اتمام صفحه آرایی
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شروع صفحه آرایی:  ؟؟ / ؟؟
اتمام صفحه آرایی:  ؟؟ / ؟؟

در هـر یـک از اتاق های منزل 
یـا محـل کار مکانهـای امـن 
را تعييـن کنيـد. ایـن مکان 
ميـز  یـک  زیـر  می توانـد 
محکـم، یا کنار دیـوار داخلی 

بـه دور از پنجـره باشـد.

روزنامه آمریکایی واشینگتن پست در گزارشی 
مفصــل، نارضایتی مــردم ایــران از رفتارهای 
اشــرافی گرایانه برخــی »آقازاده هــا« را  مورد 
بررســی و تحلیل قرار داد. به گزارش فارس، در 
بخشــی از مطلب واشینگتن پســت آمده است: 
»جوانان فرادست که برخی دارای  روابط رسمی 
با سازمان ها نیز هستند، با ثروت شان، لباس های 
اسپورت شــان، خودروهای خیره کننده شــان 
و گــذران تعطیلات در اقامتگاه هــای مجلل  در 
اینســتاگرام و در خیابان های پایتخت، تهران، 
خودنمایی می کنند. این افــراد به موفقیت های 
خوبی دســت پیدا می کنند، به آنها  بورسیه های 
تحصیلی پرسود اعطا می شــود و به راحتی سفر 
می کنند. اما تعداد کمی در ایران می توانند با توجه 
به افزایش هزینه ها و  کاهش توان مالی از چنین 
آسایشــی برخوردار باشــند.« نویسنده گزارش 
مزبور در ادامه به برخی نمونه هــا و پویش ها در 
این خصوص  اشاره و برخی نظرات کارشناسی را 
نیز درباره وضع اقتصــادی ایران مطرح کرده که 

همان طور که انتظار می رود،  جهت دار هســتند. 
در میان نقل  قول های متعــدد این گزارش، نقل 
قولی از یک نویسنده تلویزیونی که خواسته نامش 
فاش نشود به  چشــم می خورد: »به طور مثال در 
صنایع ســرگرمی ایران، »ارتباطــات« )پارتی( 
همیشه بخشی از کار است. پروژه ها با ارتباطات، 
 داده یا گرفته می شوند و همه هم این ]واقعیت[ را 
پذیرفته اند.« نویسنده در ادامه اضافه کرده: »تنها 
وقتی به فردی به شدت بی تجربه  و آموزش ندیده 
شغلی داده می شود، همه عصبانی می شوند.« در 
مطلب واشینگتن پســت همچنین به مواردی از 
زندگی فرزندان برخی  مقامات نیز اشاره شده که 
فارس از ذکر آنها خودداری کرده. البته بخشی از 
گزارش واشینگتن پست فرازهایی جهت دار دارد 
امــا در  تحلیل فارس از این گزارش آمده اســت: 
»به هر روی، این که رفتار بچه پولدارهای تهرانی 
و ارتباطات آنها ســوژه یک روزنامه  سرشــناس 
آمریکایی است و گزارش آن در وسط صفحه اول 
وبگاه این روزنامه قرار می گیرد، قابل تأمل است.« 

رفتار »بچه پولدارهای تهرانی« سوژه شد


